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	   	   	   	   	   Dnr:	  11RV0241	  

	   2013	  
Ärende:	  39-‐52	  

Dagordning	  Länsgrupp	  Barn	  och	  unga	  (LBU)	  

Datum	  och	  tid:	  13	  november	  2014	  kl.	  09.00-‐15.00	  via	  video	  
i	  DOROTEA-‐rummet	  på	  Landstingshuset	  i	  Umeå	  

	  

	   Deltagare:	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

Kerstin	  Lagervall,	  Västerbottens	  läns	  landsting	  	  
Brittinger	  Högberg,	  Västerbottens	  läns	  landsting	  	  
Hans	  Forsberg,	  Västerbottens	  läns	  landsting	  	  
Helen	  Björklund,	  Västerbottens	  läns	  landsting	  	  
Eva	  Sandgren,	  Lycksele	  kommun	  
Ulf	  Norberg,	  Vännäs	  kommun	  	  
Jan	  Midlert,	  Skellefteå	  kommun,	  via	  video	  
Simon	  Dahlgren,	  Sorsele	  kommun	  	  
Ann-‐Christine	  Gradin,	  Umeå	  kommun	  	  
Pär	  Åhdén,	  Skellefteå	  kommun,	  via	  video	  
	  
Eva	  Eurenius,	  Västerbottens	  läns	  landsting,	  via	  video	  	  
Jenny	  Bark,	  Västerbottens	  läns	  landsting,	  via	  video	  
Erika	  Åberg,	  Naturskolan	  Umeå	  kommun	  	  
Katarina	  Sjöström,	  Region	  Västerbotten	  	  

39	   Ärende/Föredraga
nde	  

Noteringar	   Beslut/	  konsensus	  

40	   Föregående	  
protokoll	  
	  

Föregående	  protokoll	  gicks	  igenom	  och	  lades	  
till	  handlingarna.	  

Föregående	  protokoll	  gicks	  
igenom	  och	  lades	  till	  
handlingarna.	  

41	   Personuppgiftsbitr
ädesavtal	  om	  
Hälsosamtalet	  i	  
skolan	  –
Västernorrlandsm
odellen	  	  

Jenny	  Bark	  och	  Eva	  Eurenius	  från	  Salut	  
informerade	  om	  läget	  kring	  hälsosamtalet	  i	  
skolan.	  SKL	  och	  de	  fyra	  norrlandstingen	  har	  
svängt	  i	  vilken	  juridisk	  modell	  som	  ska	  antas.	  
Jenny	  och	  Eva	  berättade	  om	  det	  alternativ	  
man	  nu	  verkar	  stå	  inför.	  	  
	  
Avtal	  mellan	  kommun	  och	  landsting	  
SKL	  visar	  på	  tre	  juridiska	  varianter	  möjliga	  för	  
Hälsosamtalet	  
1.	  Inga	  personuppgifter	  sparas.	  
2.	  Personuppgiftsbiträdesavtal	  skrivs	  mellan	  
kommun	  och	  landsting	  för	  att	  personuppgifter	  
ska	  hanteras	  inom	  både	  kommun	  och	  
landsting.	  
3.	  Samarbetsavtal	  mellan	  kommun	  och	  
landsting	  samt	  föräldrar/elev	  ger	  sitt	  samtycke	  
till	  att	  landstinget	  får	  förvalta	  
personuppgiftsbaserade	  data	  via	  ett	  
godkännandebrev.	  (Med	  friskolorna	  skrivs	  
separata	  avtal)	  
Alternativ	  3	  är	  det	  som	  förordas	  av	  SKLs	  

Avtalsförslag	  skickas	  till	  LBU	  
kring	  årsskiftet.	  
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jurister.	  
	  
Frågeställningar:	  
Var	  ska	  ”godkännandebrevet”	  lagras?	  Idag	  
fungerar	  det	  så	  att	  skolsköterskan	  kryssar	  i	  att	  
godkännande	  har	  inkommit.	  	  
Farhågan	  är	  att	  det	  blir	  en	  tillkommande	  
administrativ	  uppgift	  för	  skolsköterskorna.	  
Ett	  problem	  är	  att	  systemet	  inte	  kan	  generera	  
de	  rapporter	  som	  man	  vill	  ha?	  Hur	  
användarvänligt	  kan	  systemet	  bli?	  
Varje	  gång	  som	  samtalet	  ska	  genomföras	  ska	  
ett	  samtycke	  in?	  
	  
Processen	  framåt:	  
Skolsköterskorna	  i	  länet	  finns	  med	  i	  
diskussionen.	  
Ambitionen	  är	  att	  ett	  avtalsförslag	  ska	  kunna	  
skickas	  till	  LBU	  kring	  årsskiftet.	  	  

42	   Utomhuspedagogik	  
-‐	  ett	  
hälsofrämjande	  
lärande,	  se	  Erikas	  
bildspel.	  
	  

Erika	  Åberg,	  verksamhetschef	  på	  Naturskolan	  i	  
Umeå	  kommun	  berättade	  om	  samarbetet	  
mellan	  Pedagogiskt	  stödcentrum	  i	  Umeå	  
kommun,	  Naturskolan	  i	  Umeå	  kommun	  och	  
pedagogiska	  institutionen	  vid	  Umeå	  universitet	  
om	  ”UmBra”-‐	  Utomhuspedagogik	  med	  barn	  
inleder	  ett	  reflekterande	  arbete	  som	  startade	  
för	  fem	  år	  sedan.	  Genomgående	  positiv	  
respons	  från	  medverkande	  pedagoger	  och	  
elever,	  bättre	  samarbetsklimat	  i	  grupperna,	  
studiemiljö	  och	  studiero.	  Forskare	  kopplade	  till	  
UmBra	  har	  uttryckt	  intresse	  av	  att	  undersöka	  
om	  elevers	  resultat	  kan	  ha	  påverkats	  av	  detta	  
utvecklingsarbete.	  	  

	  

43	   Behov	  av	  
samverkansrutin-‐	  	  
läkarundersökning	  
av	  barn	  och	  unga	  
inför	  placering	  
enligt	  SOL	  och	  LVU	  
Se	  
Sörmlandsmodelle
n	  i	  bifogade	  
dokument	  

Projektledaren	  Margaretha	  Hägglund:	  har	  
presenterat	  ett	  förslag	  till	  samverkansrutin	  
från	  Norrbotten	  ”Behov	  av	  samverkansrutin	  -‐	  	  
Läkarundersökning	  av	  barn	  och	  unga	  inför	  
placering	  enligt	  SOL	  och	  LVU”	  	  
VLL	  har	  tagit	  förslaget	  tillbaka	  till	  den	  egna	  
organisationen	  och	  de	  har	  tillsatt	  en	  grupp	  
som	  undersöker	  frågan.	  Det	  handlar	  bl.a.	  om	  
sekretess	  och	  journalfrågor.	  Ett	  andra	  förslag	  
har	  diskuterats	  i	  VLL-‐gruppen:	  modellen	  från	  
Sörmland.	  I	  denna	  saknas	  dock	  rutiner	  kring	  
journalhantering.	  

Helen	  Björklund	  och	  Pär	  
Åhdén	  
kommunicerarsamverkansr
utinen,	  baserat	  på	  
Sörmlands	  modell.	  Därefter	  
måste	  denna	  anpassas	  till	  
Västerbotten.	  Margaretha	  
Hägglund	  tillfrågas.	  Beslut	  
om	  samverkansrutin	  på	  
nästa	  LBU!	  

44	   Överenskommelse
n	  om	  psykisk	  
ohälsa	  och	  rutiner	  

Katarina,	  Brittinger,	  Anita	  Helgesson	  och	  
Kerstin	  har	  träffats	  för	  att	  diskutera	  
effektivisering	  av	  informationsspridning	  kring	  
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för	  
informationsflöde
n	  i	  regionen	  om	  
psykisk	  ohälsa	  och	  
PRIO-‐dialogen	  den	  
9	  september	  

arbetet	  med	  överenskommelsen	  om	  psykisk	  
ohälsa.	  	  
Det	  Region	  Västerbotten	  kan	  göra	  för	  att	  
stödja	  arbetet	  är	  att	  det	  blir	  en	  samlad	  
information	  till	  skolchefer	  och	  socialchefer	  
från	  Region	  Västerbotten,	  att	  hemsidor	  är	  
uppdaterade	  och	  att	  frågor	  lyfts	  på	  skolchefs-‐	  
och	  socialchefsträffar.	  	  
Det	  är	  också	  påtalat	  att	  god	  framförhållning	  
från	  nationellt	  håll	  är	  A	  och	  O	  för	  att	  få	  så	  bra	  
effekt	  som	  möjligt	  i	  regionerna.	  	  
Reflektioner:	  
I	  början	  har	  det	  efterfrågats	  mest	  hur	  
samverkan	  är	  organiserat,	  nästa	  steg	  blir	  
sannolikt	  vad	  samverkan	  har	  resulterat	  i.	  
Diskussioner	  i	  vissa	  kommuner	  har	  kretsat	  
kring	  vilken	  praktisk	  betydelse	  detta	  arbete	  får	  
i	  verksamheten.	  	  
Tydligaste	  avtrycket	  blir	  nog	  sannolikt	  arbetet	  
med	  SIParna.	  	  

45	   Barnhälsorapporte
n	  2015,	  se	  
bifogade	  
anteckningar	  

Möte	  i	  expertgruppen	  den	  4	  november.	  Nästa	  
möte	  den	  12	  december.	  Katarina	  och	  Ulf	  
avrapporterar.	  Se	  bifogade	  anteckningar.	  	  

	  

46	   HÖK	  och	  SÖK	  
information	  
	  

Jan	  Midlert	  berättade	  kort	  om	  läget	  i	  HÖK.	  
Implementering	  av	  rutiner	  för	  arbetet	  med	  
unga	  som	  behöver	  stöd;	  SIP-‐rutin,	  
kontaktpersonlista,	  checklista	  på	  hur	  man	  ska	  
jobba.	  	  
Start	  av	  två	  nya	  familjecentraler	  på	  gång	  i	  
Skellefteå.	  
Två	  Psynk-‐projekt	  i	  Skellefteå.	  
-‐	  Lärarutbildning	  Beardslees	  
familjeintervention	  
-‐	  Komplexa	  problem	  

Lägesrapport	  i	  SÖK	  av	  Ann-‐
Christine	  Gradin	  på	  nästa	  
LBU	  

47	   Spridningsseminari
et	  2014	  

Avrapportering,	  Brittinger	  och	  Katarina	  	  
Dag:	  3	  april	  2014	  
Plats:	  Umeå	  Folkets	  Hus	  
Det	  blir	  ett	  samarbete	  med	  Hälsa,	  Lärande	  och	  
Trygghet	  i	  	  Umeå	  kommun.	  
Planeringsgrupp:	  Jan,	  Ulf,	  Brittinger,	  Katarina	  +	  
HLT	  
Första	  planeringsmöte	  blir	  den	  20	  nov.	  

	  

48	   Möten	  2014	   Länsgrupp	  Barn	  och	  ungas	  möten	  under	  2014:	  
26	  feb	  10-‐15	  med	  videomöjlighet	  i	  DOROTEA	  
21	  maj	  10-‐15	  med	  videomöjlighet	  
4	  sep	  10-‐15	  med	  videomöjlighet	  

Länsgrupp	  Barn	  och	  ungas	  
möten	  under	  2014:	  
26	  feb	  10-‐15	  med	  
videomöjlighet	  i	  DOROTEA	  
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13	  nov	  10-‐15	  med	  videomöjlighet	  
	  
AC	  Konsensus:	  
20	  mars	  
4	  juni	  
27	  nov	  

21	  maj	  10-‐15	  med	  
videomöjlighet	  
4	  sep	  10-‐15	  med	  
videomöjlighet	  
13	  nov	  10-‐15	  med	  
videomöjlighet	  
	  

49	   Ordförande,	  vice	  
ordförande	  2014	  

Ordförande	  från	  kommunerna	  under	  2015:	  
Återkommer	  efter	  skol-‐	  och	  socialchefsträff	  
den	  20-‐21	  november.	  
Vice	  ordförande	  från	  landstinget	  under	  2015:	  
Brittinger	  Högberg.	  

Ordförande	  från	  
kommunerna	  under	  2015:	  
Återkommer	  efter	  skol-‐	  och	  
socialchefsträff	  den	  20-‐21	  
november.	  
Vice	  ordförande	  från	  
landstinget	  under	  2015:	  
Brittinger	  Högberg.	  

50	   Samverka	  för	  
barns	  bästa,	  
rapport	  från	  
Socialstyrelsen	  

Brittinger	  har	  beställt	  en	  rapport	  från	  
Socialstyrelsen,	  som	  finns	  att	  hämta	  hos	  
henne.	  

	  

51	   Rapport	  till	  AC	  
Konsensus	  nov	  
2013	  

Psykisk	  överenskommelse	  Barn	  och	  unga,	  
spridningsseminariet	  den	  3	  april	  2014.	  
Brittinger	  tar	  detta	  med	  Anita	  Helgesson.	  	  

Brittinger	  avrapporterar	  på	  
ACKonsensus.	  Psykisk	  
överenskommelse	  Barn	  och	  
unga,	  spridningsseminariet	  
den	  3	  april	  2014.	  
	  

52	   Webbaserad	  enkät	  
om	  fysikaliska	  
faktorer	  i	  
förskolor.	  

Fråga	  från	  Karl	  Forsell,	  Överläkare,	  doktorand,	  
Klinisk	  Miljömedicin	  Norr,	  NUS	  om	  
systematiskt	  arbete	  med	  fysikaliska	  faktorer	  på	  
förskolorna.	  	  
Det	  rör	  sig	  om	  en	  om	  webbaserad	  enkät	  om	  
fysikaliska	  faktorer	  i	  förskolor	  som	  riktar	  sig	  till	  	  
rektorer/förskolechefer.	  	  
För	  projektet	  letar	  de	  efter	  intresse	  hos	  en	  
större	  (stad)	  kommun,	  förhoppningsvis	  Umeå,	  
samt	  en	  mindre	  stad	  för	  jämförelse.	  Vi	  skickar	  
då	  enkäten	  till	  alla	  förskolorna,	  d	  v	  s	  deras	  
rektorer.	  

Katarina	  Sjöström	  ställer	  
frågan	  till	  skolcheferna	  om	  
intresse	  föreligger	  att	  delta	  i	  
projektet	  om	  fysikaliska	  
faktorer	  i	  förskolor.	  

 

 

Brittinger Högberg	   	   	   	   Katarina Sjöström	  

Brittinger	  Högberg	   	   	   	   Katarina	  Sjöström	  
Ordförade	  	   	   	   	   	   Sekreterare/samordnare	  
Länsgrupp	  Barn	  och	  unga	   	   	   	   Länsgrupp	  Barn	  och	  unga	  



	   	   	  

Sida	  5	  av	  5	  
	  

	  


